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Nes 	LEE HARVEY OSWALD 

ammom 	INTERNAL SECURITY 

CWkw PHOENIX 

Bureau Filo S. 

.fit 	OWEN DEJANOVICH, who served in USMC with OSWALD, 
advises OSWALD dated airline hostess,relative 
of fellow Marine, who spoke Russian, upon at 
least one occasion during.OSWALD's assignment 
at Marine Base, Santa Ana, California. 
DEJANOVICH unable to supply any information 
concerning OSWALD's background or education. 
Identifying data concerning airline hostess 
not known by DEJANOVICH. 
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WEN .4ANox.10, student, Arizona State College, 
Flagstaff 1CF1Tona, anu who resides at Cottage City en the 

pu 611ege campus; advised that he first met LEE HARVEY OSWALD 
at alsix weeks radar school'in Biloxie, Mississippi during 
May and June, 1957. He advised that in nrt,  1957 he and 
OSWALD were part of a 120 man overseas draft and OSWALD 
went to a Marine Base at Atsugi, Japan while DEJANOVICH 
went to a base at Iwakuni, Japan. 

The next time he saw OSWALD was in December, 1958 
when they came back to the United States together in a 100 
man draft. 

He advised that in January, 3959 he again set 
OSWALD at the Marine Bare in Santa Ana, California and be 
was in the same section with OSWALD untiT-Niriiist, 1959, 
following which both were discharged in early September, 
1959. He stated he never saw OSWALD again. 

DEJANOVICH stated he knew nothing about OSWALD's 
background, where be was from, or anything about his 
education. Be advised OSWALD had no interest in athletics, 
always went on liberty by himself, was always in civilian 
clothes when on liberty, and never stayed around the base. 
He added that OSWALD never had anything to do witb anyone 
else in their group. 

DEJANOVICH stated he never had any discussions of 
any kind with OSWALD and stated OSWALD actually worked on a 
different shift than be worked. He stated he beard OSWALD, 
while in Japan, had shot himself in the elbow with a pistol 
in an attempt to get a discharge. He advised he knew nothing 
about OSWALD's ability with a rifle. 

He recalled that while at Santa Ana, OSWALD received 
a Russian paper in the mail and various of the men "kidded" 
OSWALD about his Russian speaking ability. 

DEJANOV 	identified the Marine nicknamed "BEEZER" 
as being H 	 =FILE and stated he only knew ttar----.- 
ROUSSELLE was from Louisiana and was from a coast town on the 
Gulf of Mexico. 	------ 

12/5/63  irt 	Flagstaff, Arizona 

by  BA DANIEL C. PELTON/rfb  

  

Filet; 	PX 105-1529 
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DEJANOVICH stated that the name ROSE sounds 
familiar and beli)ves ROSE is the woman ROU0SELLE said was 
his aunt and was the woman who had been an airline hostess 
and who had at least one date with OSWALD because of her 
ability to speak Russian and OSWALD's interest in Russian. 

DEJANOVICH advised he did not know the a cr. es 
of any other men in the outfit w might remember OSWALD 
but furnished the names of PAU HICKEY nd PAN MURPHY, 
both from Massachusetts, and a HERMA 	LEY ( HONETIC) 
from Lake Charles, Louisiana. 

ti 
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UNI g STATES DEPARTMENT OF 	fICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
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Copy lot 

Report of: 

Ogle: 
	 JOHN JAMES 01FLAHERTY 

12/9/63 

Field Office File dr 
105-38431 

Cooke: 
New York, New York 

Bureau File dr 
105-82555 

Tide: 

Character: 

Synopsis: 

LEE HARVEY OSWALD 

INTERNAL SECURITY - 

I 

Information received re EDWIN ALBERT EKDAHL, subject's 
stepfather, set forth. Information contained in files of Inter-
national Rescue Commtttee, NYC, re subject set forth. Interview 
of DORIS EBEL, whose sister married subject's stepbrother, and 
interview of MARY FUHRMAN, mother of EBEL, set out. On 12/5/63, 
JOHN J. ABT, Attorney for GUS HALL - BENJAMIN J. DAVIS Defense 
Committee, NYC, furnished items orcorrespondence between subject 
and above Committee and same set out herein. Employee of General 

- Services Administration, NYC, advised that one HUGO T. SEGARRA, 
a co-worker, had stated to her President KENNEDY would probably 

- be killed some day by either a Cuban or a Cuban organization. 
SEGARRA's interview set forth. 

- P - 

DETAILS• 
	

N.y 
On December 3, 1963, Mrs. ROSEMARI 	'NEILL, 

Personnel Departpent, Ebasco Services, Inc.,_.  _Rector 
Street,..New York. City, advised SA ROGER H. LEE that EDWIN 
ALBERTXEKDAHL was employed by their firm from JanuarY 11, 

1 	1043 to January 26, 1953. She stated that EKDAHL's employ- 
1 

	

	 record has been placed on microfilm and will not be 
available until December 4, 1963. She advised that avail-
able records, however, reflect that EKDAHL died January 26, 
1953, and an insurance claim was paid by Metropolitan Life 
Insurance Company. The only address of EKDAHL which was 
reflected on available record was 1095 Commonwealth, Newton, 
bassachusetts. ,J 

iLt Uri ry 	 i !le 
, 	I 	 . 0 • 

— 
7 / 
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A 	•.. 
It is to be noted that EDWIN_AJEKDAHL, mentioned` 4' 

tI}e stepfather of LEE HARVEY OSWALD. He married 
SWALD approximately April 19 lyi  but thrio 	• 

ated in April, 1943. ill V, ;4,i:////1-.--'4 
M rIvatic.,  

'..""'-`'` 	 On December 4, 1963, Miss E. 	MAREUSCELLO, 
Personnel Department, Ebasco Services,.Ing., 2 Rector. 
ITTO.M7NeX:YOrk City, advised SA ROGER H. LEE-that the 
microfilm of the employment record of EDWIF A. EEDDAHL was - 
incomplete but Vieflect the following: 

v s 
EKD 'IL died while in the employ of Ebasco on 

January 26, 1953. EKDAHL's next of kin 	the time of 

X 
his dea was listed as ELVIRA ELIZABETY LARSON MT. 

Wi JII.J.JU 	ARSOA), 1095 Commonwealth Avenu ,..Bostons. Massachusetts. 
-A notat oli-on the record indicated that Mrs. LARSON received 
the insurance money as a result of her brother's death and 
informed Ebasco she was sending some of it to EKDAHL's son, 
name unknown. The record did not indicate the area of the 
United States in which EIMAHL worked from 1943 to 1953 and 
Miss ?AREUSCELLO advised the Ebasco Company would not be 
able to furnish this information. The only other identifying 
information included in the above record was EKDAHL's 
Social Security Number 001-09-9471. 

On December 4, 1963, 11r. WILLIAM JtIANDEN HEUVEL, 
President, International.nescue Committee (IRC), nd Special 
Assistant to the Attorney General of the United States, 
United States Department of Justice, Washington,..D.,..X., 
telephonically contacted the New York Division of the 
Federal Bureau of Investigation (FBI) and advised that the 
files of the IRC contain information pertaining to OSWALD 
and that same would be made available to Special Agents of 
the New York Office. 

NY 105i-38431 

above, was 
MARGUERIT 
reported li se 

01,  2 
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WILLIAM J. VANDEN HEUVEL, President, International 
Rescue Committee (IRC), and Special Assistant to the Attorney 
General of the United States, United States Department of 
Justice building, Room 4125, Washington, D. C., made available 
the IRC file on LEE HARVEY OSWALD. 

Four pertinent communications contained in this file 
are herewith set forth verbatim: 

lieInternational RescPq__CCuunittee 
215  park Ave..,South 

'New York,.14...3% 

"Dear Sirs, 

"LEE H. OSWALD 
Kalininia St. 4, Apt. 24 
Minsk, U.S.S.R. 
January 26, 1962 

"I'd like to request your aid in helping myself 
and my wife to get resettled in the U.S.A. I am a citizen 
of the United States, I have lived in the Soviet Union since 
October 1959. My wife is a Soviet citizen, born in the USSR 
in 1941. 

"She has been classified under the immigration 
act of the United States and is eligible to enter the U.S.A. 
as my wife, for permenant residence. 

"However, in making the move, it incurs money 
expenses and inconviences, this is where your fine 
organization can 1717 

"Since July 1961 I and my wife have been working 
and waiting to get Soviet exit visa's to leave the Soviet 
Union for the U.S.A. After all this time our visa's have 
finally  been granted, Thank God, but our troubles are not 
finised,  only if your orginization steps in. 

001  12/5/63 	of  'NYC 	File # 	NY  105 38431 

SA JOHN D. HURLEY, .41T4/ah 

 

Date dictated 	1P/5/63  
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c 	"I would direct 
Embassy, Moscow, U.S.S.R. 
our case, a sum of $1000. 

you to contact the American 
for information in regards to 
is necessary. 

"Our need le urgent, please render all assistance 
you can. 

"Sincerely, 

"/s/ Lee H. Oswald " 

"January 22, 1962 

'Mrs. Helet Harwell 
Executive pegretary 
American Red_Cross 
Wilbarger,County Chapter 
t6r1766—  " 
Vernon,,Texas. .-••• 

Re: Lee Harvey OSWALD 

'Dear Mrs. Harwell: 

"Since we had a call from the State Department on 
Mr. Oswald's case, your communication of January 14th did 
not come as a surprise. However, since we are a refugee agency 
which is usually not concerned with the problems of American 
citizens who need funds to return home, I'm afraid I will 
need some additional information before I can submit Mr. 
Oswald's request to our Finance Committee. Even then the 
outcome is dubious. 

"What we would need is: 
"1. Some background information on Mr. Oswald, why 



NY 105-38431 

"he ts in the Soviet Union and what are the salient features 
of bis case. 

"2. His wife's personal data. I presume she is a 
Soviet citizen. 

"3. The name and address of the person to whom 
Mr. Oswald is destined in Texas and especially why this 
person cannot assume the responsibility for the transportation 
expenses. 

"If Mr. Oswald's case has meritorious features, I 
also wonder whether some funds could not be obtained from 
local civic groups and why the State Department would not 
assume the responsibility for his repatriation, if not for 
the travel expenses of his wife. 

"We are a strongly anti-Communist organization and 
it does not happen very often that we have appeals for help 
from behind the Iron Curtain, let alone from the Soviet 
Union. You will therefore appreciate, I'm sure, our concern 
for the specifics of this unusual case. 

"Sincerely yours, 

/ 
"CS:ma 	 "CharlesfSternberg 
CC: J.H. 	 "DirecOr 

W.v.H. 	 "Resettlement Department" 

I  ' 1 	-1  It  / 	II / 1-1 !--.2: Ai_ t: 
1.:).,:., 1,, • 	• 
•■•■••• •••••• 	 , 

• 
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"TRUE COPY 

"THE FORUGN SERVICE 
OF THE 

UNITED STATES OF AMERICA 

"American Embassy, 
"Moscow, USSR, 
"December 14, 1961 

"Mr. Lee Harvey Oswald, 
Ulitsa Kalinia, 
House 4, Apartment 24, 
Minsk, USSR. 

"Dear Mr. Oswald: 

"I refer to your letter of December 1, 1961, in which 
you raise a question regarding your application for an exit 
visa and your Soviet documentation. 

"It is the Embassy's view that, since you are not 
considered a Soviet citizen by the authorities in this country, 
you are entitled to receive a Soviet exit visa upon presentation 
of a valid foreign national passport. Regarding the latter, 
as we have indicated to you before, we can take up the matter 
of renewing your expired American passport upon your next 
personal appearance at the Embassy. 

"It further appears to us that your right to an exit 
visa will not be affected by your acceptance of an extension 
of your present Soviet documentation, which is after all, 
Prima facie evidence that you are not regarded here as a 
Soviet citizen. 

"If you intend to press your own individual 
application for a Soviet exit visa and are prepared to depart 

• 
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"as Loon as you 
Embassy at your 
of your expired 

receive it, I suggest that you come to this 
earliest opportunity to see about renewal 
American passport. • 

"Sincerely yours, 

"Joseph B. Norbury 
"American Consul 

"/s/ s/ Mrs. Helen Harwell 
Executive Secretary 
American Red Cross" 

"Jan.13,1961 

"International Rescue Committee 
251 Park Avenue South 
New York N.Y. 

"Gentlemen: 

"All outstanding documentation has already been resolved. 
We only need the money in the $800.00 , for two tickets 
to New York and from New York to Texas. For further 
information contact the American Embassy, Moscow USSR. 

"At this writing my wife has been granted non-quoto immigration 
status for entrance into the United States, and bah of us have 
received Soviet exit visas to leave the Soviet Union. 

-7 
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"We are in need of help and would appreciate anyhelp that 
you can give us. We are expectinG a baby the latter part 
of February. 

"Lee Harvey Oswald" 
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Date 	  

I 

City, New York, dvi ed that-hd -iiiitei.-2MARGE,""li married J 

She said that back in about 1952 or 195 , 
she could not remember exactly, she visited her sister, 
who was living on 92nd Street while TYR HARVEY OSWALD 
and his mother were visiting for a few days. When she 
arrived at her sister's apartment, she said her sister 
was crying and when she asked her sister why, she said 
that she had had words with LEE HARVEY OSWALD. Her 
sister told her that OSWALD had threatened her with a 
small knife, probably a pen knife. 

Mrs. EBEL said that she went in to admonish 
OSWALD but he did not pay any attention to her. Mrs. EBEL 
said that her sister told her that OSWALD was an "extremely • 
coddled child". 

Mrs. EBEL said that she did not stay very long 
at her sister's home on this visit but she called her later 
that night, at which time her sister advised her that she 
had told her huobtnd about the incident and that her 
husband, Jortics  had asked Mrs. OSWALD and LEE HARVEY 
OSWALD to 1 iie the house. 

Mrs. EBEL said that while the OSWALDS were 
visiting her sister's home on the above visit, her mother, 
Mrs. FUHRMAN, wad down in Virginia visiting her other 
daughter, Mrs._GEORGE,C_WitqWPAAIM, who was expecting 
a baby at that time. 	

46v.. 	t. 
, 

I 
Mrs. EBEL said that she had _eticOrit c ed-  - 

couple of days ago by a GEORGE J. SERSHIN of the United 
States Secret Service, 90 Church Street, New York City, 
regarding her contacts with LEE HARVEY OSWALD and that 
she had furnished him the same information. 

to JON 76n, who is a half-brother to LEE HARVEY:OSW5Lop. 

ri.7 

, Mrs. DORI 	EL, 178 East 73rd Street, New YorV)-''',11/44 

A 

22/5/63 	e  178 E. 73rd St., NYC, NY 
-  F04111  NY 

105-38431 
On 	  

SA JOHN D. HURLEY, JR./Vmg 	 12/5/63 
	 Date dictated 	  - 9 - 

This document contain. neither recommendations not conclusions of the FBI. It is the property of the FBI sod Is looped to 
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On December 6, 1963, Mrs. Imo'/ ommuls  advised that. 
she is the-mother of DORIS EBEL, EMMA PARISH and MARGE PIC, 
She said that MARGE is married to JOHN PIC, the half brother 
of LFE HARVEY OSWALD. 

She said that she had never met LEE HARVEY 
OSWALD but that she had met Mrs. OSWALD about eight years 
ago very briefly while her daughter, MARGE, met her 
someplace in the latter's car to receive presents that 
Mrs. FUHRMAN had for MARGE's children. Mrs. FUHRMAN said 
that this meeting only lasted a few minutes and that she 
did not have much conversation with Mrs. OSWALD and could 
furnish no information concerning her. 

Mrs. FUHRMAN said that she owned the apartment 
at 92nd Street, t.nd that she had let her daughter, MARGE 
and her husband, JOHN PIC, stay at this residence while 
she was visiting her daughter, EMMA, in3qrglnia. She said 
that her daughter, MARGE, telephoned her in Virginia to 
advise that Mrs. OSWALD and LEE HARVEY OSWALD had dropped 
in une:Tectedly on her at the 92nd Street apartment. MARGE 
told mrs. FUHRMAN that the OSWALDs were "very nasty" and 
that they tried to break up MARGE's marriage. Mrs. FUHRMAN 
also said that her daughter, IIARGE, 'advised her that the 
OSWALDs were quite sloppy and slightly damaged tablecloths 
and some of the furniture while staying at the apartment. 

Mrs. FURHMAN said that upon her return from Virginia 
- the OSWALDs were no longer staying at the 92nd Street 
apartment and her daughter, MARGE, had told her that they 

. had only stayed there for .a short time. 

cm
12/6/63 

64  cedarhurst...agnuo, 
filadh,.New York. 	 NY 105-38431 
of 	  File 	  

Special Agent JOHN D. HURLEY, JR.:HML 	 12/6/63 
by 	 Dote dick/tot! 	  

• 10 • 
Title document contains neither recommendation■ no conclusions of the FBI. It is the property of Use FBI sod Is loaned to 
your agency; it and Its contents are not to be distributed outside your agency. 
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Date 	  

'!JOHN J BT, ..,,!0-2ZPAANAYA,..NeicY0 k, 
advised that as elattoamy for the CU . LL 7..BENJAMM 
DA _Defense Committee, 22 East 17thi. .Y'eet7, New York ,City, 

was furnishing items of correspondence between LEE HARVEY 
0SlifiLD and that Committee. He requested that these items be 
returned to him when their purpose had been served. He also 
stated that any questions that might arise concerning them 
could be referred. to him. 

The foregoing items are described as follows: 

1. Letter on piece of paper approximately three 
inches by three inches reading as follows: 

"L. H. Oswald 
	

"third fl. 
Box 2915 
	

23 W. 26th St. 
Dallas, Texas 
	

New York, N.Y. 

"Dear Sirs; 

"Enclosed a small example of my modest skill, if 
you may happen to need any head-line-photo-work on a small 
scale, I will be honored to do it, for you of course, there 
will be no charge. 

"SinOerly 
(s) Lee H. Oswald 

"(over) 

"Instructions; 

"Just send me any size, small reproduction of what 
you want done, for instance, the below size reproduction was 
also useded on the prints enclosed. 

"GU. HALL 	
,./1yil 

"I can make black on white (positive print), or 
white on black (negative print) any size you desire.' 

12"5/63 	• New York 
	

. NY 105-38431 

  ' 
	File 1~ 	  

SA JOSEPH V. WATERS:rkh 
	

12/6/63 
	 Dee.clictoted 	  

This document contains neither recommendations nor conclusions of the rel. It is the property of the FBI and is leaned to 
your agency: it and its contents are not to be distributs‘ou2T• Lour agency. 
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"Sincerely, 

1AL1.4nDAVIS/DEFENSE,COMMITTEE . 
At 

"James J krormey 
Executive .Secretary 

• 

NY 45-38431 

Enclosures to this letter included the following: 

Two photographically reproduced posters, approximately 
twelve inches by fifteen inches, with lettering. 

"The Gus Hall-Benjamin J. Davis 
Defense Committee 

END MC CARRANISM" 

Two pieces of photographic film, one negative and 
the other positive, from which the lettering of the posters 
was made. 

2. A carbon copy of a letter of acknowledgement 
of the above letter: 

"December 13, 1962 

"Mr. Lee H. Oswald 
Box 2915 
Dallas, Texas 

"Dear Friend: 

"We are in receipt of the samples of photographic work you 
sent us. 

"We deeply appreciate your offer to do this type of work for 
us as your contribution to our activity. We are putting this 
material on file so that we can make reference to it in the 
event that any such need arises. 

"Thanks again. 
/ 

"JOT: bee" 
The envelope of transmittal of the OSWALD letter was 

not available. 



v. 

NY 105-38431 

It should be noted that the addreos, third floor, 
23 West 26th St., New York, N.Y., on the OSWALD letter, is 
occupied by the National Office of the Communist Party, USA. 

A characterization of the GUS HALL-BENJAMIN J. 
DAVIS Defense Committee appears in the Appendix 
of this report. 

-13- 
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i 	ARTHUR GleORR, SpeciAl_Agent_in_01412St, 
On,, General Seryices. Adminit rar 

vised that on December 3, 1963, BENJAMIN BARTNIK 
tin  (GSA), ag_Chamil-St=t4—New_York,City, ad- 

and ALBERT J. GALLO, both employees of the GSA 
in the Communications Division, had furnished 
information to his office which had been previously 
furnished by Miss FREDA STATON, a teletypist em-
ployed by GSA at 641 Washington Street, New York 
City. 

He said that two or three weeks prior to 
the assassination of President JOHN F. KENNEDY, 
STATON had a conversation with a co-worker, HUGO T.. 
SEGARRA, a teletypist employed by GSA. SEGARRA told 
her that "President KENNEDY would be killed by a 
Cuban organization". SEGARRA also stated to her 
that he was a member of the Fair Play for Cuba 
Committee (FPCC) and exhibited his membership card 
to her. 

CORR stated that STATON also reported that 
SEGARRA appeared to be elated over the news of the 
President's assassination. 

He said BARTNIK and GALLO would be able to 
furnish information conJerning SEGARRA from their 
personnel files. He is not acquainted with SEGARRA 
or FREDA STATON. 

30 Church Street, 
12/4/53 	New York City 	 NY 105-38431 

On 	 at  	# 	  

SA JAMES O. INGRAM: pww 
by 	 Data etatad 

- 14 - 
This document contain. neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI sad Is leerms4 to 
your agency: It sod its contents ore sot to be distributed outside your oseency. 

12/5/63 	 Is 



On 
12/4/63 	Vew York, New York 

at 	  

SA JAMES 0. INGRAM/mas 
by 	  

New York 105-38431 
File 	  

Date dictated 
- 1 - 

12/5/63 

FD-302 (Rvr. 1-2540) 	

.r,
DERAL BUREAU OF INVESIIG4 

Date 
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ilw 
BENJAMI ATUNIK, Chief 	Teletype eran, 

ransportation an CommunicallonsTIMIZE7 41 Washington 
jEt7Zsw-York'City;. adiriSedthat-he'is the 'supervisor--  

I FR EDA STATOWIlowever, she did not report to work on 

i 

December 4, 1963 due to illness. She resides at 938 
Bronx Park South Bronx, New York. 

He said t at Miss STATON contacted him on 
1.- 

December 3, 1963, and related the following story: Two 
or three weeks prior to the assassination of the President 
on November 22, 1963, STATOR had a conversation with a 
co-worker HUGO T. SEGARRA, a teletypist employed at 
30 Church Street. SEGARRA told her "President UNIXDY 
would be killed by a Cuban organization." He told her 
he was a member of the Fair Play For Cuba Committee and 
he showed her his membership card. He also understood 
that SEGARRA made some statement to STATON after President 
KENNEDY'S death that he was elated with the news but seeing 
Miss STATON was shocked by his actions, he did not say 
anything else. 

Based upon his knowledge of SEGARRA he has no 
reason to question his loyalty and he has no knowledge 
of any pro-CASTRO sentiments on SEGARRA's part. 

He added Miss STATON is a good employee and 
he has no reason not to believe her story. She has 
many personal problems since she is divorced and misses 
work due to illness but she is reliable. He explained 
STATON said she did not discuss this with anyone until 
December 3, 1963, when the matter continued to upset her 
and she believed she had to tell her superiors. 

This document contains neither recommendation. nor oonclu•lons of the FBI. It to the property of lb. FBI and Is loaned to 
pour agency; It and its contents ere sot to be distributed outside your agency. 
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Miss FREDA ROSX 'TOON, Apartment 23E,..936. 
BroAx Park South, Pro ,-New..York, advised she has 
1705rked-tois the-Geheral Services Administration for 
approximately twenty months in the Transportation 
and Communication Division at 641 Washington Street, 
New York City. She is a teletypist, and she was 
also employed by the General Services Administration 
at 30 Church Street, New York City. 

She advised that she met HUGO T. SEGARRA 
around the first of October, 1963, while they were 
both employed at 30 Church Street in the Communica-
tions Division. She said SEGARRA'is also a tele-
typist for the United States Government. They worked 
together until the last part of November, 1963, at 
which time she, STATON, was transferred to 641 
Washington Street. She wanted to point out that 
she and SEGARRA are not personal friends and the only 
relatbnship they have ever, had was on a strictly 
co-worker basis. 

She stated that about two weeks prior to the 
assassination of President JOHN F. KENNEDY, she and 
SEGARRA were having a conversation while at work 
concerning the Latin American people. She said 
SEGARRA had indicated the Latin American people were 
looked down upon by the American people as well as 
by the United States Government. She recalled 
SEGARRA stating that KENNEDY would probably be killed 
some day by either a Cuban or a Cuban organization. 
She added that she dismissed this statement with her 
own feeling that SEGARRA, was an ignorant person and 
he appeared'to always feel that the Latin American 
people were being mistreated by the world. She said 
SEGARRA then mentioned something about an organiza-
tion and exhibited a card to her, which she believes 
had the word "Cuba" written on it. She could not 

938 Bronx Park South, 
On  12/4/63 	at  .Bronx, New York  
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state if the card was a membership card for any pro 
or anti-CASTRO organization. She also could not 
state if the card indicated that SEGARRA was a mem-
ber of the Fair Play for Cuba Committee (FPCC). 
SEGARRA furnished no other information to her con-
cerning the organization. 

Miss STATON advised that on November 22, 
1963, she was working,and around 2:00 p.m., she re-
turned to her office from lunch whereupon she met 
SEGARRA and advised him that President KENNEDY had 
been assassinated. She said he immediately stated, 
"One of my people probably did that". According to 
her, SEGARRA appeared to be nervous and indicated 
he was certainly sorry for Mrs. KENNEDY and the 
children, but he did not appear to be upset over 
the news of the President's death. 

Miss STATON indicated that no one was pre-
sent when she talked to SEGARRA on November 22, 1963, 
advising him of the President's death, and no one 
overheard their conversation concerning his state-
ment that he belonged to an organization. She 
pointed out she has no reason to question the loyalty 
of SEGARRA, but she feels he is a person who con-
siders Latin American people are mistreated. 

Miss STATON described SEGARRA as an American 
citizen, nationality - Puerto Rican, and a person 
who considers himself a "ladies man". SEGARRA is 
married and his wife and children presently reside 
in Dallas, Texas. She is not acquainted with his 
relatives or his close friends. She again reiter-
ated she has no close association with SEGARRA, but 
indicated recently, during an illness, SEGARRA came 
to her residence making inquiries about her, but she, 
STATON, was away from her residence at that time. 

STATON could furnish no additional pertinent 
information concerning SEGARRA. 

- 17 - 
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12/6/63 
Date 	  

FD-302 (Ree. 1.2540) 

is 

ter.- 
ALBERT J. GALLO, Chief, Communications, qyAsion, 

Transportation and ommuniatIn7Mhdra.1- Seryices 
raRIIITM4tion,.,11- cni.outtIEL; Advised-that HUGO T. At,;  
SEGARRA isi5resentiy employed at 30 Church Street by 
the General ServicepAdministration as a teletypist. 
He said he is not personally acquainted with SEGARRA, 
but SEGARRA is employed under his supervision and he 
considers him to be a very good worker. He said 
SEGARRA is Spanish, however he is not sure if he is of 
Puerto Rican or of Cuban nationality. 

GALLO said BENJAMIN BARTNIK, a supervisor at 
641 Washington Street in the Communications Section of 
General Services Administration, advised him that on 
December 3, 1963, FREDA STATON, a teletypist employed 
by General Services Administration, had related to 
BARTNIK that in effect one HUGO SEGARRA had stated to 
STATON President MINEDY would be killed by a Cuban 
organization. He said STATON had indicated SEGARRA 
mentioned this to her two or three weeks prior to the 
President's death. SEGARRA also indicated to STATON 
he was a member of the Fair Play For Cuba Committee 
and he exhibited a membership card in the organization. 
STATON also felt SEGARRA was happy over the news of the 
President's death. 

GALLO said he certainly has no reason to ques-
tion the loyalty of SEGARRA and he is an American citizen 
and a veteran of the United States military services. To 
his knowledge no other employees are aware of any of the 
above statements by SEGARRA. 

Concerning STATON he said she is a good employee 
but she has several personal problems. She is divorced, 
has young children and she is absent from work quite a 
lot due to illness. He has no reason to question her 
statements concerning SEGARRA. 

30 Church Street, 
12/5/63 	New York,New York Fil.#New York 105-38431 On 	 at 	  
SA ROGER H. LEE and 
SA JAMES 0. INGRAM/mas  

by 
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GALLO stated their records indicate =ARRA 
was born on April 1, 1933, Guantanamo Bay, Cuba. He 
entered on duty with General Services Administration 
on April 15, 1963, and resigned effective May 18, 1963, 
indicating he was going to Puerto Rico to care for his 
ailing mother. He was rehired on September 4, 1963, 
at General Services Administration after living in 
Dallas, Texas, during the Summer of 1963. He resides at 
1893 Vyse Avenue, Bronx, New York. 

-19- 
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HUGO TEODORO SEGARBA, Apartment 3A, 1893 Vyse 
Avenue, Bronx, New York, was interviewed at his place of 
employment, General Services Administration (GSA), 
Transportation and Communications Division,30 Church 
Street, New York City. He was advised he did not have to 
make a statement, but any statement he made could be used 
against him in a court of law. He was advised of his right' 
to consult an attorney. He furnished the following 
information: 

He was born on April 1, 1933, Guantanamo Bay, Cuba. 
His father was a career officer in the United States Coast 
Guard Station at Guantanamo Bey, and he was born on the 
base. He left Cuba when he was appro:cimately two or three 
years of age. His parents are American citizens, being 
of Puerto Rican nationality. 

In 1949, he graduated from high school in Santurce, 
Puerto Rico, and he then came to the United States wherete 
resided in New York City until he entered the Armed Services. 
He entered the United States Air Force on August 6, 1952, 
and he continued in the Lir Force until he was discharged on 
December 17, 1962. He was discharged at Travis Air Force 
Base with the rank of Staff Sergeant. He went to Fort 
Worth, Texas, and he continued to reside in Fort Worth until 
he returned to New York City to begin his employment. with 
GSA in April, 1963. 

SEGARRA indicated he worked at GSA for about two 
weeks and then he resigned and went back to Fort Worth, 
due to an illness in the family. According to him, he was 
unemployed in Fort Worth from the time he left New York 
until the time he returned in September, 1963. He claims 
he could not find work during the summer and he resided 
with his wife's sister, NANIRA SANTIAGO, 2101 Ross Avenue, 
Fort Worth. His wife was employed at Stribling Department 
Store in Fort Worth, and he collected $37.00 per week from 
the unemployment office in Fort Worth. He pointed out 
his wife and three children still reside in Fort Worth; 
however, they will arrive in New York City to reside with 
him this weekend. 

30 Church Street 

On 12/5/63 	°pew York, New York 
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SEGARRA advised he has had very little contact 
with the Cuban element in New Yolk Citj since he is a Puerto 
Rican, but for the past several years he has spent very 
little time in New York City. During the time he was in 
Texas he knows of no Cuban organization in Texas, pro or 
anti-CASTRO. He denied being a member of the Fair Play for 
Cuba Committee and said he knows very little about this 
organization since he never heard of it in Texas. He 
has noticed this organization has been in the newspapers 
as of late. He also denied being a member of the Casa 
Cuba Club in New York City. 

SEGARRA stated he does not know LEE HARVEY 
OSWALD and he had never heard of him until the recent 
tragedy. He could furnish no information concerning 
OSWALD. 

On November 22, 1963, he said he went to lunch 
and vile at lunch, he heard that President JOHN F. KENNEDY 
had been shot and killed. He first thought this was a 
joke, but later he determined this was true end he was 
shocked at the incredible news. He returned to the office 
and he recalls speaking to a co-worker, and they discussed 
the death of President KENNEDY. He recalls that he 
could have made a statement to the effect that this 
assassination could have been handled by some fanatical 
Spanish group since the Latin people are unpredictable, but 
he certainly did not mean anything by this statement. 
He denied that he laughed or felt elated over the news of 
the President's death and he insisted he was shocked by the 
news. He repeated that he is an American citizen, that he 
spent ten years in the military service,and he was so upset 
by the news that he left his employment early that after-
noon to go home. 

SEGARRA denied he had ever told anyone in Texas 
or New York City he was a member of a Cuban organization, 
and he again insisted he was not a member of any pro-CASTRO 
organization. He wanted to point out again that he has had 
discussions with different individuals in the past over 

• 
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White 	/4 
Hale 
April 1, ,1933, -_Guantanamo 
Bay .124_ 

7 
135 pounds 
Black 
Hazel 
Central High School, 
janturce, Yllerto-Rico, 
graduated in 1949 
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I 

the feelings of the Latin !merican people, and he insisted 
that the Latin American people are fanatics concerning 
politi6s, but he meant no Lam in his statements. 

The following background information wasfob 
'
/

from the interview: 

Name 
Race 
Sex 

Late ,of Birth 

Height 
Weight 
Hair 
Eyes 
Education 

Admits none 
1b93 Vyse_Avenue, 
Bron74-1;ew. York 
Apartment 3A 
Wife - JAMILLE SEGARRA, 2101 
Ross Avenue, Fort Worth, 
Texas 
Children - CARLOS, DIANA, YVONNE 
Ex-wire - AIDA PEREZ, 269 West 
72nd Street, New York City; 
no children by this marriage; 
married in 1953, divorced in 
Puerto Rico 

4 
ained 

So.cial_Security 
_Number 
United States 
Army Air Force 
Number 
Selective Service 
/lumber 
Arrest 
Residence 

Relatives 

22 - 
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Relatives 	 Father - OCTAVIO SEGAREA, 
(Continued) 	 605 Apeninos Street, 

Puelito Nuevo, Puerto Rico 
Mother - JUANA SEGARRA, 
address unknown at present, 
but residing in Puerto Rico 
Brother - SARIA E. SEGARRA, 
1893 Vyse Avenue 
Bronx, New York 

4. 
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CESA LOPEZ 4uperintendent, 1893 yyse Avenue, 
■ prDnxr-New Yo.o 0  advised SA- JAMES-O. focuiti on teogiber 4, 

'19626 that a SEGAREA family resides in Apartment 3A. 
He said this family has resided in the building for about 
three years; however, he is not personally acquainted with 
them. He said a brother of the family recently moved in 
with them and he io from Texas. The brother's wife and 
children have not arrived from Texas to his knowledge. 

He could furnish no pertinent information 
concerning them and he stated he believes they are Puerto 
Ricans and not Cubans. 

A characterization of the Fair Play for 
Cuba Committee and the Casa Cuba Club appear 
in the Appendix of this report. 

24 - 
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It is noted that RAY CARNAY, News Director, 
Radio Station 13EA, Mission, Kansas, had reported 

14
o the Feder Bureau of Investigation (FBI) that 
ne RIC 	TULLIS,,ar... was well acquainted with 
pro and an 2-CASTRO Cubans, and he believed that 
TULLIS would be in a position to furnish informa-
tion regarding OSWALD. 

RICHARD ANTHOI TULLIS, JUL., Room 1223, 
Seaman,s_Institute, 2) outh Street,_YeTYOrk4_New 
York, was interviewed by SAS ROGER H. LEE and 
7A2-1ES O. INGRAIN on December 5, 1963. He.stated 
that he was born inFort_Wortht_Texap, and he had 
resided in 'erasifor many years, and to the best 

1 	of his knowledge, there is no Cuban activity, pro 
1 	or anti-CASTRO, in the Dallas or Fort Worth areas. 

He stated that he was in  euha during the CASTRO up-
rising, and he is familiar with Cuban organizations. 
He said he has not been associated with organizations 

,in New York City. 

TULLIS advised that he does not know LEE 
HARVEY OSWALD, and he could furnish no information 
concerning him or any association he might have 
had with either pro or anti-CASTRO organizations. 

He said he could be of no assistance in 
this matter. 

-217- 
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APPENDIX 

CASA CUBA  CLUB 

On July 26, 1961, a source advised that the Cisa 
Cuba Club (CCC), 691 Columbus Avenue, New York City, was 
originally founded as a social club by persons of Cuban 
background living in the New York City area, and was 
generally regarded ac the focal point for Cuban social 
activities in New York City. During the years when FIDEL 
CASTRO was struggling to overthrow the BATISTA government 
in Cuba, the general membership of the CCC was predominantly 
sympathetic to the revolutionary aims of CASTRO and supported 
CASTRO's 26th of July Movement by contributing funds and 
clothing for the needy and oppressed peoples of Cuba. 

After CASTRO came to power in Cuba, on January 1, 
1959, and it became apparent that he was establishing a 
Communist form of government in Cuba, the membership of the 
CCC gradually declined in numbers, and the loyal supporters 
of CASTRO, and the leaders of the 26th of July Movement, New 
York City, assumed leadership in the activities of the CCC. 

A second source advised, on August 20, 1962, that 
at a CCC meeting, .held on August 114, 1962, CCC member (and 
later Vice-President) HUGO JIMENEZ, spoke of the need to 
follow :77. nt-L?ninist policies. 

On October 22, 1962, this same source advised that 
CCC President JOSE GARCIA, at a CCC meeting held October 17, 
1962, discussed holding weekly classes or indoctrination 
meetings on Vamism-Leninism. 

This same source also advised on a number of occasions 
during October-November, 1962, that the CCC participated in 
pickets held in New York City during that period 	protest 
United States policy during the crisis which arose from Russian 
missiles being stationed in Cuba. 

On March 26, 1963, a third source advised that at 
a CCC meeting held on March 20, 1963, CCC Vice-President HUGO 
JIMENEZ said the CCC should concern itself with orienting its 
membership in socialism and communism and prepare them for their 
eventual return to Cuba, to fit into the net: society that is 
now Cuba. 

4.r,..6.6. 72- 	 ... a Asord MP/ 	r.,...agse.—r.— 



2. APPENDIX 

CASA CUBA CLUB 

On May 22, 1963, the second source advised that 
newly-elected CCC President JUAN GONZALEZ MONAGAS announced, 
at a recent CCC meeting, that there would be a series of 
fifteen forums held at Casa Cuba during the next few months, 
desi11(:6 to assist members in understanding the purposes 
of socialism. 

The 26th of July Movement was a revolutionary 
organization founded and led by FIDEL CASTRO, present Prime 
Minister of Cuba. It was dissolved during 1962 when it was 
absorbed into the Integrated Revolutionary Organization in 
Cuba, alonj with the Communist Party of Cuba, and the other 
principal political parties. 



1. 	 APPENDIX 

FAIR PLAY POI CUBA 001Z1I7TFE 

The 	6, 17)60, edition of "The New York Times" 
newspaper contained a full-page advertisement captioned "Uhat 
Is Really Happening In Cuba," placed by the Fair Play for Cuba 
Committee (FPCC). This advertisement announced the formation 
of the FPCC in New York City and Oeclercd 	FPCC intznled 
to promulgate "the truth about revolutionary Cuba" to 
neutralize the distorted American press. 

"The New York Tit'es" edition of January 11, 1961, 
reported that at a hearing: concuctcd before the United States 
Senate Internal Secuity Subecmmittee c; January 10, 1961, Dr. 
CHARLES A. SAN OS-SUCH identiffed himself and HOLERT TABER 
as organizers of the FPCC. He also testified he and TABER 
obte.ned funds from the Cuban Government which were applied 
toward the cost of the afore-mentioned advertisement. 

On May 16, 1963;  a source advised that during 
the first two years of the F?CC's e::istance there was a 
strusgle betteen Communist :arty (CP) and Socialist Uorkers 
Party (SWP) elements to exert their power within the FPCC 
and thereby influence FPCC policy. HOW3V3V. (hiving the 
past year this source observed there has been a successful 
effort by FPCC leadership to minimize the role of these and 
other organizations in the FPCC so that today their influence 
is negligible. 

On May 20, 1S.C3, a second source advisnd that the 
National Hea(quarters of tAe FPCC is located in Room 329 at 
799 Braodway, New York City. According to this source, the 
position of National Office Director was created in the Fall 
of 1962 and was filled by VINCE?'T "TED" LEE, who now formu-
lates FPCC policy. This source observed LEE has followed a 
course of entertaining and accepting the cooperation of many 
other organizations including the CP and the SWP when he has 
felt it would be to his personal benefit as well as the FPCC/s. 
However, LEE has indicated to this source he has no intention 
of permitting F?CC policy to be determined by any other 
organization. LEE feels the FPCC should advocate resumption 
of diplomatic relations between Cuba and the United States 
and support the right of Cubans to manage their revolution 
without interference from other nations, but not support 
the Cuban revolution per se. 

The CP and the SUP have been designated pursuant 
to Executive Order 10450. 
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APPENDIX 

THE GUS HALL-BENJAMIN J. DAVIS 
DEFENSE COMITTEE 

A source advised on March 27, 1962, that GUS 
HALL, General Secretary, Communist Party, United States 
of America (CPUSA), stated on March 26, 1962, that the 
Party will form a new committee known as the GUS HALL -
BENJAMIN J. DAVIS Defense Committee (H-DDC). The purpose 
of this committee is to raise $100,000 for the defense of 
HALL and DAVIS. 

GUS HALL 
BENJAMIN J. DAVIS 

HALL and DAVIS .were indicted by the Federal 
Grand Jury, Washington, D.C., on March 15, 
1962, charging them with violations of 
Sections 786 (h) and 794, Title 50, United 
States Code, in that they, as General 
Secretary and National Secretary, CPUSA, 
respectively, and as members of its National 
Board, willfully and unlawfully failed to 
register for and on behalf of the CPUSA with 
the Attorney General. 

A second source furnished information on February 12, 
1963, that the H-DDC had received a total of $41,799.1:8 in 
contributions for defense as of February 12, 1963. 

"The Worker," an East Coast Communist newspaper, 
issue of April 16, 1963, page 1, carried an appeal by the 
H-DDC, Room 1225, 22 East 17th Street, New York 3, New York, 
asking for funds. 

v 
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AIRTEL 

0: 	DIRECTOR, FBI 

OM: 	SAC, CHARLOTTE (105-1731) (P) 

0 
LEE HARVEY OSWALD 
IS - R 

AD 

Ite.  11-31rf efa  
2-ENCLOSTTIr 
9DE.C2T ( 64'AP1°° 0.6 O' 

Re Charlotte tel, 12/4/63 to Bureau, and SACs, 
Dallas, Jacksonville re JACK or JOHN FREEIIAN; Miaml teletype 
12/5/63, to Bureau and SACE, Charlotte, Jacksonville and 
Dallas, re JACK or JOHN FREEMAN; Jacksonville teletype 
to Bureau and SACs, Miami, Dallas and Charlotte, 12/4/63, 
re JACK or JOHN FREEMAN; report of SA RICHARD L. KESLER, 
12/6/63, at Charlotte; and Charlotte teletype to Bureau 
and SACe, Dallas, Miami, Jacksonville and New York, 12/5/63, 
re JOHN FREEMAN. 04  

and Enclosed for the Bureau are 12 copies of LHM a 
l'or other offices as designated. 

Interview with WILLIAM MORRIS DEAN on 12/5/63 	-/ 
was handled by SA G. DARGAN FRIERSON. 	 1 

Copy to: CIA/STATEMIM 
ONI /OSI/ACSI 

Bureau(Emig. 12) (MI) 	By routing slip for info. 
-. rallae (Emrs. 4) (RM) (AM)Dtt  Tylfst41,7os. 
- Miami (Encls. 6) (EM) 

Jacksonville (Encls. 3) (RM) 
2 - Salt Lake City (Encls. 2) (RM) (AM) 
1 - Cleveland (Encl. 1) (RM) 
1 - Cincinnati (Encl. 1) (RM) 
2 - New York (Encls. 2) (P.M) / 	REC. 19 

(25) 	j- fi ff 147  r.if" 
3 - Charlotte 
ELK/cir 

pa:' so. 4140. • 

C-C,S '-74111/ 
1 DLL; Ito 1903 

Ctl‘7"'IrtfE;,1 
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CE 105:1731 

t4IAMI DIVISION  

Six copies of LHM are being furnished Miami 
in view of outstanding leads Miami Division and in view 
of information set—rorrr—uirdpage 2 concerning T. C. CHENG. 

Unless information developed by Miami or current 
investigation precludes same, Miami should consider furnishing 
information re CHENG to INS, U. S. Bureau of Narcotics, 
and U. S. Customs. Sufficient copies of this LHM being 
furnished Miami in event Miami desires to disseminate entire 
LHM to these agencies. 

JACKSONVILLE DIVISION  

Three copies being furnished Jacksonville in view 
of fact Jacksonville presently conducting investigation in 
instant matter. 

SALT 	LA 1T CITY D SIGN.wor )r,c/ 

co ies being furnished Salt LatCity in view /4(Wei iffw 	
o --/Aff dr AqJ/ Aqe 7. 

...Y. ego? 3rmat on page 2 concerning reported pro-CASTRO group 

k 'Utah and caches of guns reportedly in Utah. 

UACB, Salt Lake City should furnish information 
re these caches of guns to U. S. Customs. 
CLEVELAND AND CINCINNATI DIVISIONS  

One copy of enclosed LHM being designated for 
Cleveland and Cincinnati in view of information page 2 
that FREEMAN was raised in Ohio and since Cleveland and/or 
Cincinnati might be requested to conduct investigation. 

NEU YORK DIVISION  

• Two copies of enclosed LHM being furnished New York 
in view of investigation being conducted by New York concerning 
ANDRE T. MARTISON as reflected page 2 of LHM. 

roeigr'a 
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For Information of Bureau and Dallas Charlotte 
making no recommendation at this time concerning any 
investigation in Mexico City and other foreign countries 
mentioned in LHM since Charlotte not in possession at this 
time of results of interview with FREEI•MAN by Miami Division. 
This being left to discretion of Bureau and Dallas after 
interview of FREEMAN by Miami. 

Report follows. 

• 

3 



.ED STATES DEPARTMENT OF ..1STICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

• 

+Pr 

1. Reply, Plasm Nigro 
File No. 

Charlotte, North Carolina 
December 9, 1953 

RE: LEE HARVEY OSWALD 
INTERNAL SECURITY - RUSSIA  

RE: JOHN ERM FREEMAN  

WILLIAM MORR DEAN, 'mate, North Carolina Prison- -  
Department, Blanch, Nor Carolina, was interviewed on December 
5, 1963, at which time he advised he was formerly an inmate 
at the Florida Penitentiary, Raiford, Florida, for two and one 
half years, serving a sentence for breaking and entering while 

- on escape from North Carolina. He stated he was released to the 
North Carolina authorities September 12, 1963, to complete 35 
to 45 year sentence for safe cracking. 

He stated while at Raiford, be was the cellmate of JOHN 
(JACK) FREEMAN for 1 year. FREEMAN was outspoken pro-CASTRO and 
pro-Communist. FREEMAN claimed he had flown planes to Cuba, left 
them, was flown back to the coast of Florida, where be parachuted 
down and got other planes to fly to Cuba. Be, FREEMAN, had spent 

. considerable time in Cuba. 

FREEMAN stated when arrested in Miami, Florida, on bigamy 
charge be had a large supply of baby bottle nipples in his 
possession which were to be used as silencers on guns. FREEMAN 
spoke constantly of the advantages of communism and with 
-admiration for the CASTRO regime. DEAN stated that FREEMAN was 
able to get into the penitentiary all kinds of communist literature 
which be tried to get other inmates to read. 

- DEAN stated when LEE HARVEY OSWALD was involved in an 
affray in New Orleans, Louisiana, last spring, he recalls FREEMAN 

1 _..... 	had a radio and listened to the broadcast from New Orleans about 
I 	the pro-CASTRO group in that city and their activities. FREEMAN 

made the statement that OSWALD was "his buddy" and that he belonged 

I 

	

	

to the same outfit as OSWALD. FREEMAN also made the statement that 
President KENNEDY would be killed before his term was up and 

i 
 it would occur in Texas. FREEMAN also stated that after the 
President was killed and "They took over" then the Governors 

I 	

and the Sheriffs would be killed. FREEMAN asked DEAN if he knew .' 
the Sheriff of Hernando County, Florida, where DEAN lived 
previously. DEAN replied he did and also most of the 

A' 
il 

 • Deputies. The next ofigaggitgaindthEEAN the name of that 
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Sheriff, his address, and also the correct names and 
addresses of the Sheriff's Deputies. FREEMAN claimed 
"They" had the names of every Sheriff in the United States 
listed with their addresses so that they could be killed. 

DEAN stated FREEMAN originally was from Indiana, 
and described FREEMAN as follows: 

Race: 	 White 
Sex: 	 Male 
Age: 	 31-32 years 
Hair: 	 Sandy 
Height: 	 519" 
Weight: 	 165 pounds 

DEAN stated FREEMAN claimed to have been raised 
in Ohio and Utah, where he became a Norman. FREEMAN 
claimed a pro-CASTRO group in Utah had caches of guns 
but did not identify their location. FREEMAN claimed he 
attended a college for one year in Ohio which was paid 
for by the Communists and while there taught fellow students 
to shoot in the woods behind the college. 

DEAN stated FREEMAN gave him the names of 
contacts which he had recorded in a book and made available. 
DEAN stated he had led FREEMAN to believe he wanted to 
join his cause and FREEMAN stated they needed a safe 
cracker since they knew of a safe containing a large sum 
of money that could be cracked but did not identify it. 

Contacts given DEAN by FREEMAN were as follows: 

ANDRE TNARTISON 
qn East 9th St. 

.New York_i_Nele-Yark.(who could get papers 
for 	to leave the country who wanted to get out) 

T. CNHENG, 
R2.511-906_ 

',Last Asia Bank _Building_ „  
61CrDesvoeux Road 

- Central, Hong Kong (who comes to U. S. about three 
times a year and has en airplane-VOTT-henufacturins 
company near the airport at Miami, Florida. Supposedly / 
a big man in the pro-CASTRO movement-and also described 
by FREEMAN as being in narcotics trade.) 



CE 105:1731 

CUSTAVO MA CHADO, an _o1? 
in the National Congress of Venezuela, 
.-CarettisT7-Venettt614._ 

LUIS' VALENCIA, a melab.er...LZIAB--... 
.prganization in Columbia 

t- 
TOMINGINAN 	of the Venezuelan 	Ye//C;:t": 
MIR 

FRANCISCOIAO, an attarney. 
in Bjazil vho can obtain legal permits, 
notTafier identified 

TOMNGBURG, Isla De Las Mujeres, 
Quintana Hodo_Meiico 

LOMBARD"T0LEDAN0 
MexicoCity„...14exico___ 

DEAN stated that FREEMAN furnished this list as 
contacts who would be sympathetic toward the pro-CASTRO 
movement throughout the Hemisphere an although DEAN has 
very little education he had printed these Lames very 
carefully in an address book which he made available. 
FREEMAN also told DEAN that a Phillips 66 Station near 'Her 61 or 
65 in Miami, Florida, was the contact point for the pro-, 
CASTRO operations. 

DEAN stated although he has spent most of his 
life in the prison system of North Carolina that he is 
deeply loyal to this country and is furnishing this 
information because of this loyalty. He stated he feels 
FREEMAN told him all of this since FREEMAN knew that 
DEAN was a "long termer" and felt DEAN should be bitter 
towards the United States and might be sympathetic 
toward the pro-CASTRO movement. 

• 



UNITED STATES DEPARTMENT OF jJSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Charlotte, North Carolina 

December 9, 1953 hi Reply. Pima Refw 
Ale No. 

RE: LEE HARVEY OSWALD 
INTERNAL SECURITY - RUSSIA 

RE: JOHN ER/TIL FREEMAN 

WILLIAM MORRIS DEAN, inmate, North Carolina Prison 
Department, Blanch, North Carolina, was interviewed on December 
5, 1963, at which time he advised he was formerly an inmate 
at the Florida Penitentiary, Raiford, Florida, for two and one 
half years, serving a sentence for breaking and entering while -
on escape from North Carolina. He stated he was released to the 
North Carolina authorities September 12, 1953, to complete 35 
to P.5 year sentence for safe cracking. 

He stated while at Raiford, he was the cellmate of JOHN 
(JACK) FREEMAN for 1 year. FREEMAN was outspoken pro-CASTRO and 
pro-Communist. FREEMAN claimed he had flown planes to Cuba, left 
them, was flown back to the toast of Florida, where he parachuted 
down and got other planes to fly to Cuba. He, FREEMAN, had Spent 
considerable time in Cuba. 

FREEMAN stated when arrested in Miami, Florida, on bigamy 
charge he had a large supply of baby bottle nipples in his 
possession which were to be used as silencers on guns. FREEMAN 
spoke constantly of the advantages of communism and with 
admiration for the CASTRO regime. DEAN stated that FREEMAN was 
able to get into the penitentiary all kinds of communist literature 
which he tried to get other inmates to read. 

DEAN stated when LEE HARVEY OSWALD was involved in an 
affray in New Orleans, LoW.siana, last spring, he recall! FREEMAN 
had a radio and listened to the broadcast from New Orleans about 
the pro-CASTRO group in that city and their activities. FREEMAN 
made the statement that OSWALD was "his buddy'' and that he belonged 
to the same outfit as OSWALD. FREEMAN also made the statement that 
President KENNEDY would be killed before his term was up and 
it would occur in Texas. FREEMAN also stated that after the 
President wasicilled and "They took over" then the Governors 
and the Sheriffs would be killed. FREEAAN asked DEAN if he knew 
the Sheriff of Hernando County, Florida, where DEAN lived 
previously. DEAN replied he did and also most of the 
Deputies. The next day FREEMAN told DEAN the name of that 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

REFEREN:D: Portland teletype to Bureau, Dallas, Houston, Loa 
Angeles and tan Antonio, 12/10/63_ . • 

- RUC - 	 r 

, _.... 
The follovin 'leads previously were eat out by reterene 

teletype dated 1210/63. 

i 	 mnytTar 	 lir 

-- - 	:: h E:=7,0::, tlatE,1.Will ouIttot PHIL:ITS, 2408 iteoal, 

11 	

upon hie ii,.1.---n -e-iErind obtain the burinera card allegedly 

at Johnxyle Bar. 
containing the DAME,  any addraes of the man making the propo,eition f  

1 
1 
i 	 2. Will locate TONY DAVIS, who 	' 3 

- Hotel Bar. cording to PHIL PS„ DAVIS can verify the $50,000 
and interview t 

Ac 
 im regarding evette which occurred at the Lancashi 1)1 

drives a track for * truck troker by the name of JAMES SHAW 

--proposition. 

Aar 

APPROVE:0 

OOPS= 

/0. 8:,/,‘"b"C  . Bureau (RM )  
Dallas (HM) 	 ik 10? 2 - Noufton (11/4) 	1...„ 	4/  

2-... Loo Angeles (1_ ‘.-.. Iv  
2  - Bea ;414,C,  (  

0 fm cd:P=TP■411?;d"70  - 4 225) t 
1, 	 (2 - 89.21) 

- 3 6 FEB 1312.73/  
/cc 	"?..- ;  ,--/--, ,. / 

SIPSCIAL AGENT 
IN CHANO• DO NOT WRITE IN SPA= IMILLOW 

NOTATIONS - OISSCMINATION SISCOND OF 'ATTACHED SCPORT 
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SAN ANTONIO 

I 
TEX43. Will located TOM BAILEY, who drives 

for Thla37.e—f,-;-: -!=c.----17any and interview him as to the 

PD 44-225 

3. Will locate D. M. LITTLE, who 
drives truck for M. W. M: OURDf Comnany, 409 Nora's Lene and 
who apparently is paired with PHILLIPS on track rune. Will 
interview him as to any knowledge he might have of the adivities 
in Los Angeles on the pertinent date and endeavor to learn in the 
process hie aesessment ct PHILLIPS. 

4. Will check with the Houston PD 
to determine if PHILLIPS .s known to it. 

events that oscurred at the LancesMre Bctel Per in Los 
Angeles. According tc PHILLIPS, BAILEY can verify the $50,000 
propositior.. 

1 	 LOS ANGELES 
i 
■ AT  LOS ANGFLE:3 CALIFORNIA..1.14211 determine if the 

PErket Carr&r, JonnWI-B4403-Ihe -Lamashire Hotel Bar 
exist, bearing in mind that Lancashire is PEILLIFS,  spelling. 

2. Will endeavor to 
determine if such Sr, individual ac "LITTLE JOE", described 
by PHILLIPS, is known at the Market Cafe and such a person 
as "BLACK JACK", at the Lanaashire Hotel Bare It believed 
advisable, than intt,rview logical employees at both these 
establishments as well as Johnnycs Bet- to determine any 
knowledge they might have of such a $50,000 proposition 
as PHILLIPS described. 

-B"- 
COVERPAGE 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Char ta 

'Awl A 	 WILLIAM S. BROWN 
Dam 	 12/10/63 

Field Office P11. Ill 	44-225 	 Mem+ File St 

lbhi 	 1M EA.F77.7 CZWALD 

tiore*m 	 INTSUAL PE:TRITY « R 

Sete 	 rAllt YEILLIPS, ktuston, texas, truok driver, 
executes signed rtatement claiming t'at on recent trip 
to Los Angelee, Le heard three different individuals in three 
Los Angeles bars tell of offer of 00,000 tc anyone who 
would kill JACK PM'. From log book, FE:LLIPS fixed date 
as 11/29/63. Did not know identity of any individuals. 
Offers of $50,000 allegodly made on tsehalf or underworld, 
wUch reportedly waL.ts to shut RUF,7 up. PHILLIPS provides 
tames of two ot!'„ar truck dri:era who allegedly can verify 
proposition a4; C't! tar. 

R150 - 

DETAILS:  

RE: CLAIM. BY EDWIN PHILLIPS OF 
ALLEIEDH#5.0,000 OFFERS TO  KILL JACK RUBY 

On Los:emter 9, 29e3, a man giving his name as 
EDWIN 'ED" PHILLIPS contacted the Portland Division by 
phone and said he had information concerning instant case. 
Re was thereafter contacted at a bar known as Andy's Fine 
Food, 523 S. E. arena Avenue, Portland, Oregon, which is located 
near a large truck stop. He appeared to have been drinking. 

The Ileettaleat eeetotal &either t‘eoessoalettese see oeselesteas of the PSI. ft ft the proporty et the rot sad le Wood to 
rest ogautery I Se eel tie easiest. ere set to be distributed outside year seems,. 

comem  Portland, Oregon 
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Date  December 9, 1963  

- • • 

1 

I 

i
a 

EDWIN PHILLIPS provided the following signed statement: 

"Portland, 	on 
December 9 

RI, Bdwlifhillips, make the following voluntary - 
statement to 1' lliam S. Brown and Sherrod Lee 
McDaniel, who have identified themselves to me as 
Special Agents of the Federal Bureau of Investigation. 
I have been advised that I do not have to make this 
statement, and I know that it may be used in a court 
of law. I am willing to testify to the information 
set out herein. 

°I was  born 113,1131.2:4-1927 ichan 
I now reside atE1122nIttox4purton,  Texas, and 
I am employed as1--f-true...r...71z-717-w. McCurdy 
Company, 409 Morass Lane, Houston, Texas. 

"During the week following December 1,1963, '- 
I drove a truck load of peanuts from Fredericksburg', 
Texas, to Los Angeles, arriving the e about Tuesday, la 21.1 
December 3, 1963. My buddy, D. . ittle was with 
me. After unloading our truck, * c ecicea n at the (:/qco.tg 
Lancashire Hotel, located at 7th and Broadway in Los 
Angeles. 	 eE-Q)0A- 

°Later that same night, I visited several bars v_)A 14. in the vicinity. I was alone most of the time, since 
Little did not accompany me. I first visited the 
bar at the Market Cafe, which is located on 7th street 
near Commercial. Mhile I was there I heard a man 
making a proposition to anyone who wanted to listen, 
saying that as much as $50,000 could be had by anyone 
who would kill Jack Ruby, the man who shot Lee Oswald, 
who was accused of assassinating President Kennedy. 	• 

did not know this man, but he was referred to as 
it 	oec He Was white and wore a ring in his 	-- 

r ght ear. I would estimate that he was about 35 
years old, about 516°  tall, 135 pounds and had light 

.f/P•ofoit /9A Jr  

On  12/9/63 	Portland!  Oregon 	FAof  Portland 44-225  

SAS SHERROD LEE PC DANIEL and 
by  WILLIAM 	BROWN: gmj 	Dot. diete.d 

Titia document asetaW &either r000mmeedtrumut new Calleilltli01111 of the nit. St is taw /Impair or dm PRI mod as /sawed to 
rest *imam M sod its sanest. ore at to bo diatrittuted Weide yaw ogttacy. 
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brown hair, with receding hairline. No one seemed' 
interested in his propoeition and I didntt pay much 
attention to him. 

- "After the Market Cafe, I went to Johnny's Bar," 
which is located on 7th Street, about two blocks from 
the Lancashire Hotel. Sere I heard another man make 
a similar proposition, that $50,000 was available 
to anyone who would kill Jack Ruby. This man said 
he was a salesman from Wisconsin, and while I was 
there I obtained his business card, which bore his 
name and address. I still have that card at my 
home. This man was about 35 year old, was about 
5'8" tall and weighed about 165 pounds. Again, I 
didn,t pay much attention to this man and his proposition. 

"Prom Johnnyle Bar, I went back to the Lancashire 
Hotel and visited the bar is the hotel. While I 
was there, I was with a group which included two 
other truc1/4k driver! that I know. They were Tor2y_ 

Ravi whf. drivee for a tru=k broYer by the name of 
'a'~mee Stew ir Houeton. Texas, and224tnEileg.,...who 
drives tor the Stewart Leasing Company of San 	4a& 
Antonio, Texas. 

"At this bar, I heard the above proposition made 
for the third time. This time it was made by a 
Her an who was Tererred to only as lack 

ea never peen him befcre, but he sdeme c be 
very well known in the bar. Ile bought us all some,_ "(/f( 
beer and during the conversation which followed, the 
subject of President Kennedy,a assassination came up. 
It was then that 'Black Jack, said that it would be 
worth $50,000 to the underworld to get rid of Jack 
Ruby, to keep him from talking. I do not know. 
what he meant or why the underworld would want to 
get rid of Ruby. 'Black Jack, did not explain, 
other than to say that the underworld wanted to shut 
Ruby up. While talking, 'black Jack, flashed a 
large roll of bills, most of which seemed to be 20's. 

"At first, 'Black Jack, made his proposition 
to me. He asked me how I would like to make $50,000. 
I told him I sure would like it, but when he told 
me what he wanted, I told him that I would not kill 
anybody for any amount of money. Thereafter, he 
made his proposition to anybody in the group. I 

3 
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did not know any of them tvt Tony Levis andTo.7.1_,ch_ Ito4 
but they can verity that :Black Jackt made e 	

(7.ei 

offer. I got the idea that the orfer was not a 
personal one, but that 'Black Jack: was making it 
on behalf of the underworld. He did not mention 
any names of anyone involved. No one'aceepted 
his - offer while I was present. At one point, 
:Bieck Jack' stated that Mr. Kennedy got what he 
deserved. 

"I don't knov; anything al,out :Black Jack', 
except that he we very we21 dressed and seemed to 
have a Sot of money. He was about 60 years old, 
very 2ight in ctcaor, was al.out 5t10" tall and 
weighed about 160 pounds. He was of slender build 
and had very fray hair, which was rec,eding a little 
in front. 

eWhen 'Black Jackt made his proposition, he 
said he could get the 450,GOC and it would all 
be in small tills. 

"I stayed at the Lancashire Hotel that night 
and left Los Angeles the followtrg day and returned 
to Houston. I have not seen :Black Jack' or any 
of the above men Gime that time. 

"I have read the above statement consisting 
of two typewritten pages and it is true to the 
best of my recollection. 

Vs/ Edwin Phillips 

"Witnessed: 
"/e/ William S. Brown, Special Agent, FBI, Portland, Ore. 
"/e/ Sherrod Lee )1cDaniel, Special Agent, FBI, Portland, 

Oregon." 

PHILLIPS advised that he had arrived in Portland on 
the night of December 8,1963, and had stayed that night at 
the Park Avenue Hotel, 623 S. W. Park Avenue, Portland. 
He was engaged in a long-haul drive for the McCurdy Truck 
Company and was to depart later on the night of December 9, 
1963, for Wenatchee, Washington, where he hoped to obtain 

11 
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a load of fruit for the return trip to Houston. He expected 
to arrive back in Houston or. Saturday night, December 14, • 
1963. He was accompenied on the trip by his usual partner, 
D. M. LITTLE. 

In recalling his visits to the bars in Los Angeles, 
PHILLIPS said that he would estimate that his nights 
activities occurred between the hou.t,s of 9:00 and midnight. 
Be also commented that each of the bars visited by him was 
crowded. 

Relative to th tusinass card of the one individual 
who allegedly made the offer at Zohnnyse Bar, PHILLIPS 
said that the Gard was-orange colored, bore a Los Angeles • 
address an that he thought possibly the first name of the 
individual was KB, although he was not at all certain of 
this name. 	• 	 - 

PHILLIPS further said that on the saws night as 
the visits to the tare it Los Angeles, he contacted by 
long distanoe telephone call a man by the name of JIM NANCE, 
whom he identiried as a Texas Banger at Sierra Blanca, 	• 
Texas. He indicated that KAN::E was an old acquaintance and 
that he had provided all of the above information to NANCE -
by telephone. He said that NAME had told him that there 
was little that could Is done without direct evidence. 

PHILLIPS was acoompanied after the interview in 
Portland to his truck which was parked at the truck stop 
near the bar where he had first been contacted and he obtained 
from the truck his log book relative to recent trips. He said 
that from this book he could establish that the trip to Los 
Angeles actually had been made on November 29, 1963, instead 
of about December 3, 1963, and it was the night of November 

29, 1963, that he had visited the bara and heard the offers. 
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At the time of the interview of PHILLIPS, he 
attempted tc reach his home, in Houston by telephone, 
stating that his wife would be able to locate the business 
card of the individual who had made the proposition in . 
Johnnyls Bar. He said that it was an orange colored card; 
that he had left it on the top of his dresser in his 
bedroom and that his wife would have no difficulty in 
locating it. When he attempted his call to his home 
however, no one answered the phone. The number in Houston 
which PHILLIPS called and which he said was that of his 
home was UN 1-5560. He then called the landlady of the 
apartment house where he lives, a le-a. ROBERT STANSBURY, 
2408 White oak_, Houston, telephone VA 2-1814. He asked 
Hrs. STANSBURY to go to his apartment and see if she could 
locate the business oarS. lira. STANSECCEY was gone from the 
telephone for some little time but upon her return told 
PHILLIPS that she could not locate such a card although 
she had looked through the drawers in his dresser as well 
as on top. 

PHILLIPS commented that be wou:d be able to locate 
the card upon his return to hie home in Houston. 

PHILLIPS then made a personal to phone call to the 
Texas Ranger whom he had Identified as 0 	:"Z at Sierra 
Blanca, Tsxas. PHILLIPS identified bimsel to NANCE'Zir'' 

--ttgrrlevirCETTFT to NANJE that he had contacted him by telephone 
recently and told him that he had related the same information 
to the FBI in Portland. Eij telephone, NANCE then informed 
interviewing agents that he did not actually know PHILLIPS; 	. 
that PHILLIPS had called him on a few ocoasione but that he actually 
had never seen PHILLIPS, all of their dealings having been 
by telephone. NANCE said further that PHILLIPS had called him 
several nights ago (he could not be sure of the date) and 
had given him some information. NANCE said further that this 
information dealt generally with the events which had transpired 
In Dallas but that at no time had PHILLIPS mentioned Los 
Angeles or any Los Angeles angle of any kind. In addition, 
he also had not provided NANCE any informattn concerning 
any $50,000 offers. NANCE said that there had been no mention 
of any money whatsoever. When trying to recall just 
what PHILLIPS'hed told him, NANCE said that the information 

41,  
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